



# Canadian Classical Bulletin

## Bulletin canadien des Études anciennes



Supplementary Issue — Numéro spécial  
21.07.2 2015-04-11 ISSN 1198-9149

Editor / rédacteur: Guy Chamberland (Thorneloe University at Laurentian)  
[ccb@cac-scec.ca](mailto:ccb@cac-scec.ca)

[webpage](#) / [page web](#)

Newsletter of the [Classical Association of Canada](#)  
Bulletin de la [Société canadienne des Études classiques](#)

President / président: Bonnie MacLachlan (Western University) [president@cac-scec.ca](mailto:president@cac-scec.ca)  
Secretary / secrétaire: Guy Chamberland (Université Laurentienne) [secretary@cac-scec.ca](mailto:secretary@cac-scec.ca)  
Treasurer / trésorière: Ingrid Holmberg (University of Victoria) [treasurer@cac-scec.ca](mailto:treasurer@cac-scec.ca)



## Contents / Sommaire

### [1] Association and CCB Announcements / Annonces de la Société et du BCÉA

- Prize for the best student paper at the AGM / Prix pour la meilleure communication par un étudiant au congrès
- AGM: registration & program (reminder) / Congrès annuel: inscription et programme (rappel)

### [2] Positions Available / Postes à combler

- UVic: Sessional Lecturer, 2015/16

### [3] Varia

- Call for nominations: President of the CIG / Appel de candidatures: Président de l'ICG

## [1] Association & CCB Announcements / Annonces de la Société et du BCÉA

**PRIZE FOR THE BEST GRADUATE PAPER AT THE AGM (REMINDER)**  
**PRIX POUR LA MEILLEURE PRÉSENTATION PAR UN ÉTUDIANT LORS DU CONGRÈS ANNUEL (RAPPEL)**

From the Editor / Du rédacteur

I would like to remind students who are presenting a paper at the next AGM that they have until **APRIL 15th** to submit their paper for the Prize for the best graduate paper at the AGM. For more information, [please follow this link](#).

J'aimerais rappeler aux étudiants des cycles supérieurs qu'ils ont jusqu'au 15 AVRIL pour soumettre leur communication pour le Prix pour la meilleure présentation lors du congrès annuel. Pour en savoir plus, [suivez ce lien](#).

---

**CAC ANNUAL CONFERENCE & AGM: REGISTRATION & PRELIMINARY PROGRAM  
CONGRÈS ANNUEL DE LA SCÉC: INSCRIPTION ET PROGRAMME PRÉLIMINAIRE**

From the Editor / Du rédacteur

Please [follow this link](#) to register for the next CAC conference and AGM and to download the preliminary program!

Pour s'inscrire au prochain congrès de la SCÉC et télécharger le programme préliminaire, [suivez ce lien](#) !

---

## [2] Positions Available / Postes à combler

**DEPARTMENT OF GREEK AND ROMAN STUDIES  
University of Victoria  
Sessional Lecturer – 2015/16**

From Brendan Burke

The Department of Greek and Roman Studies invites applications for a Sessional Lecturer with a specialization in Classical Studies, including strengths in teaching Greek and Roman Archaeology. He/She will be expected to teach six courses over two semesters. Applicants should hold the PhD and have demonstrable skill in teaching a broad range of courses in Classical studies. Preference will be given to instructors who already have experience teaching material related to the following courses on offer for the 2015-16 academic year:

Fall 2015

- GRS 100A Introduction to Greek Civilization
- GRS 371 Greek Art and Archaeology
- GRS 374 Pompeii and Herculaneum

Spring 2016

- GRS 200 Greek and Roman Mythology
- GRS 250 Greek and Latin Roots of English in Science and the Social Sciences
- GRS 372 Roman Art and Archaeology

Please send (by e-mail) **before May 1, 2015** expressions of interest which include a current CV, an indication which of these courses have been previously taught, and evidence of teaching success including an academic teaching reference to:

Brendan Burke, Chair  
Department of Greek and Roman Studies  
University of Victoria  
Victoria, BC V8W 2Y2  
Email: [bburke@uvic.ca](mailto:bburke@uvic.ca)

A decision should be made within 7 days.

These appointments are within CUPE, local 4163 (Component 3), Sessional Lecturers certification. The University of Victoria is an equity employer and encourages applications from women, persons with disabilities, visible minorities, and aboriginal persons. All qualified candidates are encouraged to apply; however, in accordance with Canadian Immigration requirements, Canadians and permanent residents will be given priority.

---

## [3] Varia

From Gerry Schaus

**CALL FOR NOMINATIONS  
PRESIDENT OF THE CANADIAN INSTITUTE IN GREECE**

The Board of the Canadian Institute in Greece (CIG) is seeking nominations for the position of President of CIG. The President serves as the Chair of the Board of Directors and the Executive Committee, and is an ex-officio member of the Permits Committee, the Publications Committee, and the Personnel and Fellowships Committee. The President is responsible for all aspects of the operations of the Institute in Canada, and oversees the operations of CIG in Greece which are otherwise the responsibility of the Director and Assistant Director of CIG in Athens. Candidates should have a strong academic background particularly in Hellenic studies, proven administrative skills, long experience in Greece with modern Greek language skills as an asset but not a necessity, familiarity with the activities and operations of CIG, experience in budget building and fund raising, and the ability to work with a diverse group of people, mostly with academic backgrounds, in a collegial environment.

This is a volunteer position with no compensation. It is the practice of CIG to elect the President annually from a slate of members-at-large of the Board of Directors, but it is expected that the candidate to replace the current President, who is retiring as of December 1, 2015, will hold the position for at least three years.

Nominations should be accompanied by a brief resumé which will be circulated among members of the Board of Directors. Nominations should be sent to Barb Hill, Secretary of the Canadian Institute in Greece, whose email address is [barbiehill@rocketmail.com](mailto:barbiehill@rocketmail.com). Nominations will close on **April 30, 2015**, after which an election will take place by members in good standing of the Board of Directors of CIG.

..... :..... :..... :..... :..... :..... :.....

**APPEL DE CANDIDATURES  
PRÉSIDENT DE L'INSTITUT CANADIEN EN GRÈCE**

NB: Le poste est ouvert autant aux femmes qu'aux hommes, mais le masculin seul est utilisé dans le but d'alléger le texte.

Le Conseil d'administration de l'Institut canadien en Grèce (ICG) lance un appel de candidatures pour combler le poste de président de l'ICG. Le titulaire remplira la fonction de président du Conseil d'administration et du Conseil exécutif; il sera aussi membre *ex officio* du Conseil des permis, du Conseil des publications et du Conseil du personnel et des bourses. Le président est en charge des opérations de l'Institut au Canada; il supervise aussi les opérations qui sont du ressort du directeur et de l'assistant-directeur de l'Institut en Grèce, à Athènes.

Les candidats devraient avoir un profil académique solide en études helléniques et posséder une expérience directe et approfondie de la Grèce elle-même. Une connaissance de la langue grecque moderne n'est pas requise mais serait un atout. Les candidats devraient aussi faire preuve d'expérience en tant qu'administrateurs, dans l'élaboration de budgets, et comme leveurs de fonds. Ils devraient être déjà familiers avec les activités et les opérations de l'ICG et avoir démontré une capacité pour le travail d'équipe, avec des groupes variés d'individus mais surtout de profil académique.

Ce poste est bénévole et sans rémunération. L'ICG élit normalement son président annuellement au moyen d'une liste de candidats choisis parmi les membres représentatifs du Conseil d'administration, mais l'on s'attend à ce que le prochain président, qui remplacera le président sortant au moment où il prendra sa retraite le 1er décembre 2015, occupe cette fonction pour au moins trois ans.

Les mises en candidatures devraient être accompagnées d'un bref *curriculum vitae* qui sera distribué aux membres du Conseil d'administration. Veuillez faire parvenir les candidatures à Mme Barb Hill, Secrétaire de l'ICG, à l'adresse électronique suivante: [barbiehill@rocketmail.com](mailto:barbiehill@rocketmail.com). Les mises en candidature seront acceptées jusqu'au **30 avril 2015**. Les membres en règle du Conseil d'administration seront ensuite appelés à élire le nouveau président.

Next regular issue 2015-04-15 / Prochaine livraison régulière 2015-04-15

Send submissions to [ccb@cac-scec.ca](mailto:ccb@cac-scec.ca)  
Pour nous faire parvenir vos soumissions: [ccb@cac-scec.ca](mailto:ccb@cac-scec.ca)

Place the word SUBMISSION in the subject heading. Please send announcements in an editable format (.doc, .docx, .rtf, .html). Please provide a link to posters, flyers, &c.

Écrivez le mot SOUMISSION sur la ligne "sujet". Veuillez envoyer les annonces dans un format éditable (.doc, .docx, .rtf, .html). Veuillez insérer les liens à toutes affiches, circulaires, etc.